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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
1. Andrea Hedin (M) och Birgit Marklund Beijer (S) fick i uppdrag 
att justera dagens protokoll. 
2. Protokollet justeras den 3 maj 2022 
3. Anmäldes att protokollet från den 24 mars 2022 justerades den 29 
mars 2022. 
4. Dagordningen godkändes 
 

Sammanfattning av ärendet  
Upprop och närvaroregistrering, val av protokollsjusterare, tid för 
protokollsjustering, anmälan av föregående protokoll och 
fastställande av dagordning. 
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§ 2 
Medborgarförslag om basketplan och skateboardramp 
vid Plockepinnparken  
ÖST 2022/241 
 

Beslut  
1.     Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2.     Medborgarförslaget överlämnas till idrottsnämnden för 
kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren förslår förbättringar på basketplanen vid 
Kampementsbadet på Gärdet samt att fler basketplaner bör anläggas 
i området, då nyttjandegraden på den befintliga planen är hög. Det 
föreslås även att en skateboardramp bör anläggas på platsen, då det 
finns många barn i området som åker skateboard. 
Området kring Kampementsbadet, även kallat Sportfältet ligger till 
mestadels på Kungliga Djurgårdsförvaltningens (KDFs) mark och 
förvaltas av idrottsförvaltningen. Stadsdelsförvaltningen har därför 
ingen rådighet över förbättringarna av de anläggningar som beskrivs 
i förslaget. Förvaltningen arbetar dock kontinuerligt med att 
förbättra möjligheterna till spontanidrott på Östermalm och föreslår 
att stadsdelsnämnden överlämnar förslaget till idrottsnämnden. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/241-5 Svar på medborgarförslag om basketplan 
och skateboardramp vid Plockepinnparken 

 ÖST 2022/241-6 Bilaga Medborgarförslag om basketplan 
och skateboardramp vid Plockepinnparken 

 ÖST 2022/241-7 §2 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Medborgarförslag om basketplan och 
skateboardramp vid Plockepinnparken 
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§ 3 
Medborgarförslag om förvaringsplats för kajaker vid 
Husarviken.  
ÖST 2022/166 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att bordlägga ärendet. 
 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag med önskemål om plats för förvaring av 
kajaker vid Husarviken har inkommit till Östermalms 
stadsdelsnämnd i februari 2022. Vid sitt sammanträde den 24 mars 
beslutade nämnden att ta upp medborgarförslaget till besvarande. 
 
Förvaltningens bedömning är att en förvaring av kajaker på 
parkmark inte är genomförbar utan påtaglig inverkan på parkmiljön. 
Det smala stråket och parkytorna är avsedda som ett promenadstråk 
planerat för att utgöra ett varsamt möte mellan Djurgårdslandskapet 
och bostadsområdet. Parkytorna behöver ge möjlighet till spontana 
aktiviteter. 
 
Förslagsställaren har varit i kontakt med Djurgårdsförvaltningen 
och med båtklubben på norra sidan av Husarviken utan att få gehör. 
Därför föreslår förvaltningen att förslagsställaren ställer frågan till 
exploateringskontoret som är markägare och ansvarar för den ännu 
ej bebyggda marken i stadsutvecklingsområdet. 
 
Förvaltningen skickar förslaget vidare till exploateringskontoret för 
kännedom. 
 

Beslutsgång 

Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att bordlägga ärendet. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/166-7 Svar på medborgarförslag om 
förvaringsplats för kajaker vid Husarviken 

 ÖST 2022/166-6 Bilaga Medborgarförslag om förvaring för 
kajaker vid Husarviken 

 ÖST 2022/166-8 §3 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Medborgarförslag om förvaringsplats för 
kajaker vid Husarviken. 
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§ 4 
Medborgarförslag om att Stockholms stad snarast bör 
inrätta en vetenskapligt baserad koldioxidbudget  
ÖST 2022/137 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsförvaltning fick den 15 januari 2022 ett 
medborgarförslag där förslagsställaren konstaterar att världen 
befinner sig i en klimatkris. Förslagsställaren konstaterar vidare att 
Stockholms stad är en föregångare på flera sätt i klimatarbetet men 
att staden behöver omarbeta sin klimatplan så den bättre 
överensstämmer med rådande forskningsläge. 
 
Förvaltningen tackar förslagsställaren för synpunkterna och håller 
med om att det är av yttersta vikt med ett aktivt miljö och 
klimatarbete och att arbetet har en vetenskaplig förankring. Stadens 
klimathandlingsplan gäller till och med år 2023. 
Klimathandlingsplanen kommer inför år 2024 att uppdateras och 
frågeställarens synpunkter, genom detta medborgarförslag, kommer 
att delges berörd funktion på stadsledningskontoret som inspel till 
uppdateringsarbetet. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
Särskilt uttalande 
Jaime Barrios m. fl (V) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
De senaste IPCC-rapporterna har fastslagit att läget för klimatet är 
akut och att vi behöver vidta kraftiga och skyndsamma insatser för 
att radikalt minska våra utsläpp. Lösningarna för att bromsa 
effekterna av klimatförändringarna finns redan, men handlar idag 
om politisk vilja.  
Länder som Sverige bör stå i framkant i klimat- och miljöarbete 
globalt och som ett led i detta sätta konkreta utsläppsbudgetar som 
följs upp på ett flertal nivåer i samhället. Vänsterpartiet står bakom 
en vetenskapligt förankrad koldioxidbudget med styrmedel för att 
leva upp till Parisavtalets målsättningar om maximalt 1,5 graders 
temperaturökning och Sveriges åtaganden i detta. Vi välkomnar 
medborgarförslaget och dess innebörd och yrkar på vikten av 
förvaltningens uttalande om att ta med sig förslagsställarens 
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synpunkter till stadsledningskontoret inför arbetet med nästa 
klimathandlingsplan. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/137-4 Medborgarförslag om införande av 
vetenskapsbaserad koldioxidbudget 

 ÖST 2022/137-5 Bilaga Medborgarförslag om att 
Stockholmstad bör inrätta en vetenskapligt baserad 
koldioxidbudget 

 ÖST 2022/137-6 §4 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Medborgarförslag om att Stockholms stad 
snarast bör inrätta en vetenskapligt baserad koldioxidbudget 
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§ 5 
Medborgarförslag om hundrastgården på Gärdet och 
fågelbord  
ÖST 2022/127 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd besvara medborgarförslagen med 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Medborgarförslaget överlämnas till Kungliga 
Djurgårdsförvaltningen för kännedom. 
3. Stadsdelsnämnden beslutar att befintliga fågelbord tas bort i 
stadsdelen. 
4. därutöver anföra:  
Vi i den grönblå majoriteten vill se rena och välskötta grönytor 
stadsdelen. Vi delar därför intentionen i medborgarförslaget att öka 
antalet papperskorgar och att försvåra för skadedjur att komma åt 
fågelmat. Vi anser dock, precis som förvaltningen skriver, att 
fågelbord och behållare för fågelmat riskerar att öka antalet 
skadedjur istället för att minska dem. 
På vissa platser inom stadsdelen har problemet med råttor runt 
matholkar varit större och råttor har exempelvis sprungit i träden 
och hoppat mellan grenarna. Mot bakgrund av detta anser vi att 
befintliga fågelbord och eventuella matholkar ska tas bort i 
stadsdelen för att minska risken för skadedjur. 
 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren anser att det är problematiskt att ha med små 
hundar i hundrastgården på Gärdet då de lätt blir omkullsprungna av 
större hundar. Denne förslår därför att dagen kan delas in så att små 
hundar kan vara där halva dagen och större hundar den andra 
halvan, alternativt att hundrastgården delas in i två områden eller att 
ytterligare en hundrastgård byggs på platsen. Förslagsställaren 
önskar även att stadsdelsförvaltningen placerar ut fågelbord och 
hängande matholkar i parkerna samt fler skräpkorgar placeras ut 
längs gångvägarna på Gärdet. 
 
Förvaltningen har förståelse för problematiken då stora och små 
hundar ska samsas i samma hundrastgård, samtidigt är det viktigt att 
hundrastgårdarna är tillräckligt stora för att hundarna ska kunna 
springa och leka fritt. Förvaltningen anser därför inte att det är 
lämpligt att begränsa denna möjlighet genom att dela upp 
hundrastgårdens yta med stängsel. Förvaltningen anser även att det i 
praktiken kommer vara svårt att ha särskilda tider för stora 
respektive små hundar i hundrastgården under dagen. 
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Stadsdelsförvaltningen ställer ut fågelbord i de flesta parker på 
Östermalm under december månad till mars, där det finns möjlighet 
att lämna mat till fåglar. Vad gäller förslaget om fler skräpkorgar 
längs gångvägarna på Gärdet så förvaltar stadsdelsförvaltningen 
endast gångvägen vid Kampementsbacken. Vid denna sträcka pågår 
nu en översyn av skräpkorgar samt bänkar. 
 

Yrkanden 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) yrkar att 
-  besvara medborgarförslagen med förvaltningens 
tjänsteutlåtande 
- medborgarförslaget överlämnas till Kungliga 
Djurgårdsförvaltningen för kännedom. 
- stadsdelsnämnden beslutar att befintliga fågelbord tas bort i 
stadsdelen.  
-därutöver anföra:  
Vi i den grönblå majoriteten vill se rena och välskötta grönytor 
stadsdelen. Vi delar därför intentionen i medborgarförslaget att öka 
antalet papperskorgar och att försvåra för skadedjur att komma åt 
fågelmat. Vi anser dock, precis som förvaltningen skriver, att 
fågelbord och behållare för fågelmat riskerar att öka antalet 
skadedjur istället för att minska dem. 
På vissa platser inom stadsdelen har problemet med råttor runt 
matholkar varit större och råttor har exempelvis sprungit i träden 
och hoppat mellan grenarna. Mot bakgrund av detta anser vi att 
befintliga fågelbord och eventuella matholkar ska tas bort i 
stadsdelen för att minska risken för skadedjur. 
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick 
m.fl. (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. 
(C) yrkande. 
  

Reservationer 
Birgit Marklund Bejier m.fl (S) och Göran Ek (SD) reserverar 
sig  mot beslutet.  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/127-5 Svar på medborgarförslag om hundrastgård 
Gärdet och fågelbord 

 ÖST 2022/127-6 Bilaga Medborgarförslag om hundrastgård 
på Gärdet och fågelbord 
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 ÖST 2022/127-7 §5 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Medborgarförslag om hundrastgården på 
Gärdet och fågelbord 
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§ 6 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till 
Östermalms stadsdelsnämnd år 2022  
ÖST 2022/1 
 

Beslut  
Östermalm stadsdelsnämnd beslutar om beredning enligt 
förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje månad redovisas de medborgarförslag som nämnden ska 
besluta om hantering av och förvaltningen anmäler de 
medborgarförslag som har sänts till annan nämnd eller där 
förvaltningen har haft nämndens uppdrag att besvara förslagen. 
  
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/1-23 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
till Östermalms stadsdelsnämnd 

 ÖST 2022/1-24 Bilaga 1. Medborgarförslag avseende 
förskola gällande regler för intagning och plats i förskola och 
pedagogisk omsorg i Stockholm stad 

 ÖST 2022/1-25 Bilaga 2. Medborgarförslag om att utöka den 
digitala fixartjänsten 

 ÖST 2022/1-26 §6 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Balanslista över inkomna medborgarförslag 
till Östermalms stadsdelsnämnd år 2022 
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§ 7 
Underlag för budget 2023 med inriktning 2024 och 2025  
ÖST 2022/208 
 

Beslut  
1. Östermalm stadsdelsnämnd fastställer underlag för budget 
2023 med inriktning 2024 och 2025. 
2. Omedelbar justering 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden ska lämna ett underlag till kommunstyrelsen 
inför den centrala budgetberedningen. Underlaget, som utgår från 
stadens övergripande inriktningsmål, ska lyfta viktiga 
utvecklingsområden och utmaningar som berör kärnverksamheten. I 
underlaget redovisar förvaltningen strategiska och prioriterade 
frågor för de kommande tre åren. Utgångspunkter för underlaget är 
befolkningsutvecklingen, analyser av kommande arbete för att 
uppnå kommunfullmäktiges mål, omvärldsfaktorer och större 
förändringar jämfört med gällande plan. 
 

Yrkanden 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. (V) 
yrkar att stadsdelsnämnden delvis godkänner förvaltningens 
förslag samt anför därutöver följande: 
Östermalm blickar framåt 
Inledning  
Pandemin har varit en prövning för alla verksamheter på 
Östermalm.  Nu är covid-19 inte längre en samhällsfarlig sjukdom 
men än är pandemin inte över. Nya prövningar i vår omvärld med 
kriget i Ukraina som nu är i fokus oroar alla. När blir livet normalt 
igen frågar många sig, men vi blickar framåt och rustar Östermalm 
för framtiden.  
För att möta framtidens utmaningar behöver huvudstaden och 
Östermalm ta täten. Vi behöver en politik som tar ansvar för att 
bryta segregationen, för att ta tillbaka den demokratiska kontrollen 
över välfärden och för att leda klimatomställningen och skapa nya 
jobb. Vi vill ta tillbaka kontrollen över välfärden – det kan inte 
vänta längre. 
En del av stadsdelsnämndernas verksamhet finansieras av sökbara 
medel vilket gör det svårt för förvaltningarna att planera på lång 
sikt. Därför måste verksamheterna få en generös, långsiktig 
finansiering utan besparingskrav.  
Många förslag och inriktningar i förvaltningens text är bra. 
Samtidigt tror vi Socialdemokrater och Vänsterpartiet att 
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Östermalm kan bättre. Därför vill vi även se följande prioriteringar 
inför budget 2023. 
Förskolan: Fler förskollärare för en jämlik start 
Alla barn i Östermalm har rätt till en trygg uppväxt och en bra 
förskola. Stadsdelsnämnden ska säkerställa att 
förskoleverksamheten inom Östermalm är likvärdig, har hög 
kvalitet och lägger grunden för ett livslångt lärande. Alla barn 
behöver ta del av förskolans verksamhet för att ge barnen 
möjligheter att utveckla kulturell och social kompetens.  
Bemanningsfrågan är viktig utifrån både barnens, personalens och 
vårdnadshavarnas perspektiv. Varje barn måste vara tryggt med 
personalen som de spenderar sina dagar med och vårdnadshavarna 
ska känna trygghet när de lämnar på morgonen. Samtidigt måste 
personalen veta att de har kollegor och en rimlig arbetsbelastning. 
Vid sjukskrivning och frånvaro ska det finnas personal att tillgå som 
är bekant med den aktuella förskolan och barngruppen. 
Vi har tidigare föreslagit en bemanningsenhet för förskolorna i 
stadsdelen. Detta för att förskolorna skall slippa ha timanställda 
vikarier som rings in varje morgon. Genom en bemanningsenhet 
kan man få en kontinuitet i personalförsörjningen, trygga 
anställningar och bättre kvalitet i verksamheten.  
Arbetsmiljön ska vara en prioriterad verksamhetsfråga i förskolan. 
Hög arbetsbelastning, övertid och underbemanning leder till 
missnöje bland personalen. Handlingsplanen för att förbättra 
arbetssituationen för barnskötare och förskollärare behöver 
prioriteras och vara vägledande för det fortsatta arbetsmiljöarbetet. 
 
Äldreomsorgen: Trygga villkor för en äldreomsorg med hög kvalitet 
Stockholm behöver ge våra äldre trygghet. Det som hände under 
pandemin får aldrig hända igen. Därför behöver 
Coronakommissionens slutsatser om fler trygga anställningar, ökad 
grundbemanning och ökad medicinsk kompetens bli verklighet. 
Alla Östermalmsbor ska känna sig trygga inför ålderdomen. I ett 
Östermalm där invånarna blir allt friskare, lever längre och får fler 
friska år ska alla ha rätt till ett tryggt boende och en vardag med hög 
livskvalitet värdighet och självständighet. 
Brister på skyddsutrustning och kontakten på hälso- och sjukvård 
fungerade inte tillfredsställande i början av pandemin. Med rätt 
utrustning, handledning samt tid och tålamod kan internet avsevärt 
höja livskvaliteten för äldre, ofta ensamma och isolerade personer.   
Äldreomsorgen blev som alla vet särskilt hårt drabbad under 
pandemin och det finns stora upparbetade behov som behöver 
mötas de kommande åren. Samtidigt har medarbetarna fått arbeta 
hårt under lång tid och med dåliga förutsättningar. Vi vill därför öka 
andelen fasta anställningar och minska timanställda i 
äldreomsorgen. En god äldreomsorg kräver ökad kompetens hos 
personalen. Ökad ensamhet och multisjuka band äldre ökar behoven 
av psykosocialt stöd. Inte minst behövs en satsning på 
äldrekuratorer/ensamhetskuratorer. Dessa kuratorer skulle öka 
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tryggheten och kvaliteten för äldre, anhöriga och övrig personal i 
äldreomsorgen.  
 Socialtjänsten – Ökad tillgänglighet för Östermalms 
invånare                                                        
Stöd och service till personer med funktionsnedsättning   
Östermalm ska vara en tillgänglig stadsdel för alla invånare. Oavsett 
funktionsförmåga ska alla tillförsäkras integritet, självbestämmande 
och möjlighet att kunna delta på lika villkor i samhällets 
gemenskap. Inriktningen för stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning är att identifiera och främja det som skapar 
delaktighet i samhället och ett självständigt liv. Samtliga insatser 
ska anpassas till den enskildes individuella behov och utformas så 
att de är lättillgängliga för de personer som behöver dem. 
Individ- och familjeomsorg inklusive socialpsykiatri 
Östermalms stadsdelsnämnd ska möjliggöra för de som bor på 
Östermalm att utvecklas utifrån sina förutsättningar, känna sig 
trygga och ha en bra livskvalitet. Socialtjänsten ska vara likvärdig 
och tillgänglig oavsett var i staden man bor. Socialtjänsten ska vara 
jämställd och bygga på ett tydligt barnperspektiv. För att minska 
sociala problem arbetar socialtjänsten förebyggande och med tidiga 
och kunskapsbaserade insatser. Det förebyggande arbetet sker 
genom samverkan mellan många olika aktörer.  
Ökad trygghet för barn och unga och psykisk ohälsa 
Socialtjänsten ska vara jämställd och bygga på ett tydligt 
barnperspektiv. För att minska sociala problem arbetar 
socialtjänsten förebyggande och med tidiga och kunskapsbaserade 
insatser. Det förebyggande arbetet sker genom samverkan mellan 
många olika aktörer.  
Den psykiska ohälsan ökar bland unga i Stockholm. Den negativa 
trenden för psykisk ohälsa har inte brutits och skillnaderna mellan 
flickor och pojkar kvarstår. I arbetet för att motverka psykisk ohälsa 
är ungdomsmottagningarna viktiga. 
Jour- och familjehem skapar en trygg och stabil miljö för de barn 
och unga som är i behov av stöd, omsorg och vård. 
Stadsdelsnämnden ska tillsammans med socialnämnden intensifiera 
arbetet för att rekrytera flera jour- och familjehem och ge gott stöd, 
vägledning och utbildning till dem som åtar sig uppdraget.  
Stadsdelen ska stötta människors väg till arbete 
I Stockholm ska alla som kan arbeta ges stöd att komma i arbete. 
Det är grunden för att skapa en jämlik stad och bryta segregationen.  
Biståndstagarna inom ekonomiskt bistånd kan ha olika 
försörjningshinder. Det vanligaste försörjningshindret är 
arbetslöshet, och därefter personer som är sjukskrivna och personer 
med sociala/medicinska skäl (till exempel missbruk eller psykisk 
sjukdom).  
Stadsdelsnämnden ska fortsätta att prioritera arbetet med att 
utveckla insatser för dessa grupper för att undvika att personerna 
fastnar i långtidsberoende av ekonomiskt bistånd. Insatserna ska 
sättas in så tidigt som möjligt.  
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För många unga är sommarjobbet det första steget in på 
arbetsmarknaden. Socialdemokraterna och Vänsterpartiet vill därför 
satsa på fler sommarjobb än de av blågröna majoritetens förslag.    
  
Kultur och fritid, demokrati och inflytande – viktigare än någonsin 
I vår stadsdel, precis som runt om i världen, ökar den politiska 
polariseringen och i dess spår följer en ökad otrygghet som 
skrämmer och begränsar människors frihet.  Vi Socialdemokrater 
och Vänsterpartiet på Östermalm menar att det är oerhört viktigt att 
vi på olika sätt värnar demokratins värderingar och att mänskliga 
rättigheter ska få en mer framskjuten roll i stadsdelens strategiska 
arbete.  
Det breda och engagerade föreningslivet är en fantastisk tillgång för 
Östermalm. Många ideella föreningar gör ett utmärkt jobb och stora 
samhällsnyttiga insatser i stadsdelen, bidrar till god livskvalitet och 
ett rikare samhällsliv.  
För att värna demokrati och inflytande ska alla barn och unga ska i 
Östermalm ha rätt till en meningsfull fritid och tillgång till trygga 
och jämställda mötesplatser oavsett ekonomiska förutsättningar. 
Nämnden ska tillgängliggöra öppna mötesplatser och 
fritidsverksamheter anpassade efter befolkningssammansättningen 
och ungas behov och levnadsmönster. För att tillgodose den ökande 
andelen ungdomar i Hjorthagen och Norra Djurgårdsstaden föreslår 
vi att Hjorthagens gård tas över och drivs i egen regi eftersom det 
inte ser ut att finnas förutsättningar att driva ungdomsgården av 
Föreningen Hjorthagens gård i dess nuvarande form. Det handlar 
också om att utveckla och stärka t.ex ungdomsråd 
trygghetsvandringar och medborgardialoger.  
Aktiviteter och mötesplatser ska utformas för att vara välkomnande 
för både pojkar och flickor samt specifika målgrupper så som unga 
med funktionsnedsättning, nyanlända och hbtq-personer. 
Stadsdelens verksamheter inom barn, kultur och fritid ska medverka 
till att tryggheten ökar i vår stadsdel genom ett förebyggande arbete. 
Park och miljö – en grön stadsdel 
Östermalm ska vara en grön, trygg, ren och vacker stadsdel. Parker 
och naturområden är viktiga för invånarna i Östermalm såväl som 
för stadens ekosystem.  
När det gäller framtagandet av en detaljplan för förtätning av 
Hjorthagskransen/ Hjorthagsparken måste hänsyn till områdenas 
karaktär och topografi tas i beaktande. På grund av höjdskillnaderna 
behövs rulltrappor/hissar på strategiska platser liknande 
Malmskillnadsgatan m fl. Vi förlitar oss på att nämnden är 
införstådd med det stora behovet av spridningsvägar och 
miljöhänsyn. Viktigt är också att boende involveras i processen. 
Under vintertid finns det promenadstråk och trappor som inte 
snöröjs. Detta försvårar tillgängligheten för invånarna i vår stadsdel. 
Vi menar att initiativ behövs för att se över möjligheten till 
snöröjning på fler ställen för att öka möjligheten att vara aktiv i våra 
parker och grönområden även under vintertid.  
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Alla ska ha tillgång till stadsdelen – oavsett ålder eller 
funktionsnedsättning. Stadelens inne- och utemiljöer ska vara 
fysiskt tillgängliga. Det är viktigt att frågor om tillgänglighet 
genomsyrar såväl verksamhetsplaneringen som det dagliga arbetet.  
Lekplatser ska finnas och rustas upp i alla områden på Östermalm. 
Gungor tillhör våra mest välkända lekredskap. Fler gungor i 
Dianaparkens lekplats "Gungparken" har varit ett beslut sedan 2018. 
De är efterlängtade och bör anordnas snarast. 
Den fysiska planeringen är en viktig faktor för trygghet och trivsel. 
Hur stadsdelen underhåller gator, parker och grönområden påverkar 
hur trygg stadsmiljön uppfattas. Faktorer som kan skapa trygghet i 
det offentliga rummet är bland annat god renhållning i offentliga 
miljöer, bra belysning på mörka platser och att motverka 
återkommande ordningsproblem.  
Trygghets- och säkerhetsarbete 
Det är viktigt att fortsätta arbeta för att minska segregationens 
negativa effekter på trygghet. Att blunda för vilka risker som 
sociala skillnader innebär kan försvaga förståelsen och beredskapen 
för social oro.   
Trygghetskontor och platssamverkan innebär att fler aktörer som 
exempelvis näringsidkare, polis, socialtjänst, stadsdelsförvaltning 
och fastighetsägare arbetar nära och samverkar för att stärka 
tryggheten på en specifik plats. Ett nära samarbete med 
civilsamhället är viktigt i arbetet för tryggare offentliga rum. Utifrån 
polisens bedömningar och i samråd med berörda aktörer ska beslut 
tas om var fler trygghetskontor ska etableras.  
Stadsdelsnämnden ska kunna använda sig av kommunala 
ordningsvakter på de platser där man ser ett behov. Det är centralt 
att det är stadsdelsnämndens bedömningar som ska ligga till grund 
för var ordningsvakter ska verka. 
 
Medborgardialog och inflytande 
Det lokala utvecklingsarbetet är av stor betydelse för att skapa en 
hållbar utveckling i stadens alla delar och för att skapa ett 
Stockholm för alla. Prioriteringarna i utvecklingsarbetet ska tas 
fram i dialog med invånare och lokala aktörer, genom exempelvis 
medborgardialog, medborgarbudget eller andra liknande modeller. 
Medborgarundersökningen visar att Östermalm ligger väldigt bra 
till inom många områden som efterfrågas i undersökningen men när 
det gäller vart man ska vända sig /vara delaktig i olika 
frågor/problem får Östermalm underbetyg. Det ska dock sägas att 
man t.ex. tycker att klottersaneringen fungerar bra men man vet inte 
vart man ska vända sig.  
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med förvaltnings förslag.  
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Särskilt uttalande 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
Östermalm växer. Nyligen passerade vi 80 000 invånare och skulle 
vi vara en egen kommun skulle vi vara en av landets 30 största 
kommuner och större än exempelvis hela Luleå. Detta ställer höga 
krav på långsiktiga mål, höga ambitioner och tydliga prioriteringar.  
 TRYGGHET FÖR ALLA 
Under de kommande åren kommer trygghetsarbetet behöva stå 
fortsatt högt på agendan. Förebyggande arbete i kombination med 
ett nära samarbete med polisen, ett fortsatt utbyggd platssamverkan 
och ett nära samarbete i med civilsamhället är avgörande faktorer 
för att våra invånare ska känna sig trygga. Vi behöver ha ett särskilt 
fokus på unga under kvällar och helger och eftersom ungdomar rör 
sig över hela staden behöver arbetssätten fortsätta stärkas över 
stadsdelsgränserna och möjligheten att involvera SL ses över.  
EN FÖRSKOLA SOM SER VARJE BARN  
Östermalm har stadens bästa förskolor och mest nöjda föräldrar. För 
att upprätthålla det och fortsätta utveckla verksamheten krävs 
engagerad och välmående personal som har nära dialog med 
föräldrarna och har tid att se varje barn. Vi kommer behöva ha en 
långsiktig och välavvägd lokalplanering de kommande åren för att 
ha rätt dimensionering inom stadsdelen och mellan olika 
stadsdelsområden utan att stå med tomhyror. Östermalm har, precis 
som vissa andra stadsdelar, behov av särskild kompensation för 
höga hyror för att undvika att dessa kostnader drabbar barn och 
personal.  
EFFEKTIV LOKALANVÄNDNING 
Att arbeta aktivt med att stadsdelen har rätt lokaler generellt och att 
dessa används så många timmar som möjligt under dygnet kommer 
ställa krav på att lokaler utformas på ett sådant sätt att de är enkla 
att dela mellan verksamheter och blir lättare för externa 
samarbetspartners att låna.  
ÖSTERMALM SKA VARA STOCKHOLMS BÄSTA 
STADSDEL FÖR ÄLDRE  
Våra äldre ska ha en trygg ålderdom präglad av frihet och 
gemenskap. Med allt fler äldre i stadsdelen är bristen på boenden i 
innerstaden alarmerande. Vi vill att Östermalm ska vara stadsdelen 
där ett brett utbud av boendealternativ finns och att den äldre som 
vill bo kvar i stadsdelen har möjlighet att göra det. Därför behöver 
boendeplaneringen intensifieras i samarbete med ansvariga 
förvaltningar inom staden. När Stockholms stad ska testa nya 
innovationer inom äldreomsorgen är det till Östermalm de är 
välkomna. Vi vill ligga i framkant när det gäller arbetssätt, att 
främja nya idéer från medarbetare, testa ny teknik och våga 
utveckla äldrevänlig stad under lång tid framöver. Med allt fler 
lever allt lägre behöver vi arbeta aktivt för att motverka ensamhet 
men också att motverka depressioner. Utöver våra populära fysiska 
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mötesplatser skulle digitala mötesplatser kunna erbjudas och även 
anpassat samtalsstöd för den som behöver. Vi behöver också 
säkerställa möjligheten till fysisk aktivitet i hela stadsdelen, 
exempelvis genom utegym och rörelsebaserade aktiviteter i våra 
dagverksamheter.  
MEDARBETARE OCH CHEFER  
Vår personal är den viktigaste resurs vi har i stadsdelen. Att vara ett 
attraktiv arbetsgivare som erbjuder utvecklingsmöjligheter, 
kompetensutveckling och bedriver en stark feedbackkultur är viktigt 
för att både locka och behålla medarbetare och chefer. Inom de 
personalgrupper där kunskaperna i svenska språket är för svaga 
behöver den stärkas för att alla medarbetare ska komma till sin rätt 
och för att framförallt barn och äldre ska få rätt omvårdnad i 
vardagen. Kontinuerlig fortbildning behöver ske och 
kompetensinventeringar av både språkkunskaper och annan adekvat 
kompetens behöver göras regelbundet. För de medarbetare inom 
främst äldreomsorgen som saknar tillräcklig omvårdnadsutbildning 
behöver tid och ekonomiska resurser avsättas under kommande år 
för att erbjuda detta. Att fortsätta med de framgångsrika kampanjer 
stadsdelen har bedrivit för att locka unga till att jobba inom vården 
är ett gott exempel på hur vi kan arbeta kreativt med rekrytering. 
 ÖSTERMALMS PARKER SKA VARA TRYGGA OCH 
TILLGÄNGLIGA 
Östermalms parker fungerar som våra gemensamma, gröna 
vardagsrum som är öppna årets alla dagar och dygnets alla timmar. 
Med en växande stadsdel ökar slitaget i våra parker och vi behöver 
görs smarta val när det gäller material, växter, skötselmetoder m.m. 
Det behöver finnas utrymme att testa, utvärdera och testa nytt 
igen. Vi är också måna om att säkerställa att det finns ett tillräckligt 
utbud av parklekar och lekplatser för barn inom stadsdelens område, 
detta perspektiv behöver alltid finnas med när nya områden byggs 
eller ett område förtätas. Våra lekplatser blir mötesplatser för barn 
och föräldrar som bor i närheten men är också viktiga för våra 
omkringliggande förskolor. 
EN SOCIALTJÄNST FÖR DE MEST UTSATTA 
Antalet arbetslösa är återigen lågt i stadsdelen och för att stötta de 
som nu står långt ifrån arbetsmarknaden kommer det att krävas 
kreativa lösningar och en nära samverkan inom hela staden samt 
med externa aktörer. Under 2023 förväntas ett antal nyanlända flytta 
in i Ekhagen. Vi i den grönblå majoriteten är måna om att arbetet 
med etablering och integration kommer igång från dag 1. De 
nyinflyttade besitter stor kapacitet att ta sig in i samhället och ska få 
vägledning för att snabbt kunna skaffa sig ett boende och en egen 
försörjning.  
AKTIVT MILJÖ- OCH KLIMATARBETE 
Vårt miljöarbete ska fortsätta ske i nära samarbete med invånare, 
näringsliv och civilsamhället. Att minska användningen av plast är 
viktigt då nästan all plast är gjord av fossil råvara, men även för att 
minska skräp och mikroplaster i vår omgivning. Användning av 
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plastmaterial i offentliga miljöer ska minimeras. Att minska 
energianvändningen är en fortsatt viktig del i att minska stadens 
klimatpåverkan och en viktig del för en långsiktig ekonomisk 
hållbarhet. Den grönblå majoriteten vill särskilt betona vikten av 
kontinuerlig uppföljning av målen och att det finns en kompetens 
och en strategi för att höja kunskapen om klimatsmarta lösningar för 
stadsdelens verksamheter. Mest aktuellt just nu är programmet för 
biologisk mångfald som ska implementeras lokalt men också att 
fortsätta säkra vattenkvaliteten i Brunnsviken.  

Reservationer 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. 
(V) reserverar sig  mot beslutet.  
  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/208-1 Underlag för budget 2023 med inriktning 
2024 och 2025 

 ÖST 2022/208-2 Bilaga 1 SDN 10 
 ÖST 2022/208-3 Bilaga 2 Klimatinvesteringar 2023-2025 
 ÖST 2022/208-4 Bilaga 3. PM Norra Djurgårdsstaden 2022 
 ÖST 2022/208-6.5 Kopia av §7 den 28 april 2022, 

Östermalms Stadsdelsnämnd Underlag för budget 2023 med 
inriktning 2024 och 2025 
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§ 8 
Boendeplan för äldre 2023 med utblick mot 2040.  
ÖST 2022/134 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner region innerstadens 
underlag till den stadsövergripande boendeplanen för äldre. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm, Södermalm och 
Östermalm, har arbetat fram ett för region innerstaden gemensamt 
underlag till stadsövergripande boendeplanering för äldre. Den 
stadsövergripande planen, som ska vara vägledande för beslut 
gällande förändringar av stadens äldreboendebestånd, sammanställs 
av äldreförvaltningen och beslutas av kommunstyrelsen. 
Sammanfattningsvis bedömer region innerstaden att planerad 
nybyggnation av vård- och omsorgsboende i innerstaden är osäker 
och helt otillräcklig utifrån den prognosticerade demografiska 
utvecklingen. Vidare att staden behöver ta ett samlat grepp kring 
hur nybyggnationsprojekt ska kunna genomföras i innerstadens täta 
stadsmiljöer med begränsade tomter, både till antal och storlek. 
Alternativ till nybyggnation, till exempel ombyggnationer av 
befintliga fastigheter behöver också ses över. 
 
Region innerstaden framför även behov av fler seniorbostäder, 
platser i profilboende för personer med hörselnedsättning, särskilda 
platser för yngre äldre, 65-80 år, med demenssjukdom samt 
anpassade insatser för äldre i hemlöshet/ psykisk ohälsa och/eller 
missbruksproblematik. 
 
Region innerstaden bedömer vidare att efterfrågan på 
intressentboenden med inriktning HBTQI+ eller minoritetsspråk 
inte säkert speglar behovet och föreslår att en undersökning görs 
bland stadens seniorer, gärna tillsammans med 
intresseorganisationer. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Birgit Marklund Beijer m.fl (S) samt Jaime Barrios m. fl (V) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Vi i Socialdemokraterna och Vänsterpartiet tycker att det är viktigt 
att staden leder en samverkan för boendeplan för äldre. Skilda 
förutsättningar hos enskilda stadsdelar får inte begränsa den 
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enskildes möjligheter till ett gott boende.Vi vill understryka 
betydelsen av att det finns vård- och omsorgsboenden för de äldre 
på Östermalm. I dagsläget bedömer förvaltningen att den planerade 
byggtakten är helt otillräcklig för att möta framtidnens behov. Här 
behöver de borgerliga politikerna ta sitt ansvar. Vidare vill vi 
särskilt lyfta fram betydelsen av att behoven i Norra 
Djurgårdsstaden tillgodoses. 
Därutöver menar vi att det bör tas höjd i planeringen flr att 
riktlinjerna för biståndsbedömning kan förändras i framtiden. Vi ser 
gärna att de ska bli lättare att få en plats på ett äldreboende – vilket 
skulle kräva ytterligare platser. 
I Stockholm behövs det utöver fler vård- och omsorgsboenden 
också fler icke biståndsbedömda boenden för äldre. Det är och 
kommer att bli ett än viktigare led i att skapa hälsosamma 
boendemiljöer. Planen bör kompletteras med information och 
planering av även dessa delar för att ta ett helhetsgrepp på äldres 
boendesituation.  
Slutligen hade boendeplanen också behövt ha fokus på de stora 
behoven av upprustningar som många äldreboenden har idag. Idag 
rustas många boenden upp alltför sent. Framtidens boenden måste i 
en högre utsträckning än idag präglas av kvalitet och goda 
förhållanden.  
  

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/134-1 Boendeplan för äldre 2023 med utblick mot 
2040 

 ÖST 2022/134-2 Bilaga Boendeplan för äldre 2023 med 
utblick mot 2040 - Region innerstadens underlag till 
stadsövergripande boendeplan för äldre 

 ÖST 2022/134-3 §8 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Boendeplan för äldre 2023 med utblick mot 
2040. 
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§ 9 
Revidering av Östermalms stadsdelsnämnds 
delegationsordning  
ÖST 2021/1134 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förslag till uppdatering 
av delegationsordningen. Delegationsordningen gäller från och med 
den 28 april 2022. 
 
2. Stadsdelsnämnden överlåter enligt 7 kap 6 § kommunallalagen 
till förvaltningschefen att i sin tur, genom vidaredelegering, uppdra 
åt en annan anställd att fatta beslut i ärendegrupperna 3.25, 3.26, 
3.27, 9. 37 a som nämnden delegerar till förvaltningschefen. 
3. Under förutsättning av nämndens beslut ovan anmäler 
förvaltningschefen de vidaredelegeringar som redovisas i kolumnen 
”Vidaredelegerat till” i bilagda delegationsordning i 
ärendegrupperna 3.25, 3.26, 3.27, 9:37 a. Nämnden lägger denna 
anmälan till handlingarna. 
 
4. Omedelbar justering 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt kommunallagen (6 kap. 37 §) har en nämnd möjlighet att 
delegera sin beslutanderätt till presidiet, ett utskott, till en 
ledamoteller ersättare i nämnden, eller till en anställd i kommunen 
(7 kap. 5-8 §§). Delegationerna sammanställs i en 
delegationsordning. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner ett antal revideringar 
av delegationsordningen som berör anställning av feriearbetande 
ungdomar och anställning av personer med offentligt skyddat 
arbete. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/1134-6 Revidering av Östermalms 
stadsdelsnämnds delegationsordning 

 ÖST 2021/1134-7 Bilaga Revidering Östermalms 
stadsdelsnämnds delegationsordning kapitel 3 och 9 
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 ÖST 2021/1134-8 §9 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Revidering av Östermalms stadsdelsnämnds 
delegationsordning 
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§ 10 
Revisionsrapport – Bidrag till ideella föreningar nr 3/2022  
ÖST 2022/91 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet och 
överlämnar det till stadsrevisionen. 
 
2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisionskontoret har granskat stadens hantering av bidrag till 
ideella föreningar. De nämnder som granskats är idrottsnämnden 
samt stadsdelsnämnderna Hässelby-Vällingby, Skarpnäck och 
Öster-malm. Syftet med granskningen har varit att bedöma om 
staden säkerställer att bidrag till ideella föreningar beviljas och 
nyttjas på det sätt som avses. Stadsrevisionens samlade bedömning 
är att de granskade nämndernas styrning och uppföljning brister i att 
säker-ställa att bidrag beviljas och nyttjas på det sätt som avses. 
 
Revisionskontoret rekommenderar att Östermalms stadsdelsnämnd 
kompletterar stödjande styrdokument med tydligare vägledning i 
hur bedömningen av redovisningen ska gå till samt säkerställa att 
ställningstaganden dokumenteras. De rekommenderar även att 
nämnden ska slutföra det påbörjade utvecklingsarbetet med att 
säkerställa att relevanta uppgifter och handlingar inhämtas samt att 
relevanta och befogade kontroller genomförs och dokumenteras i 
handläggnings-processen. 
 
Förvaltningens bedömning är att nämndens bidrag beviljas och 
nyttjas på det sätt som avses. Förvaltningen delar inte till fullo 
revisorernas två rekommendationer för Östermalm, men ser en 
relevans i vad som kommenteras och kommer att utveckla arbetet 
utifrån det. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/91-2 Yttrande över revisionsrapporten Bidrag till 
ideella föreningar.  

 ÖST 2022/91-3 §10 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Revisionsrapport - Bidrag till ideella 
föreningar nr 3/2022 
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§ 11 
Skrivelse om Hjorthagens gård  
ÖST 2022/153 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsnämnd har uppdragit åt förvaltningen att 
besvara en skrivelse om Hjorthagens ungdomsgård. I skrivelsen ges 
förvaltningen i uppdrag att utreda om det finns förutsättningar att 
driva Hjorthagens ungdomsgård i egen regi. Bakgrunden till 
skrivelsen är att den ideella förening som driver Hjorthagens 
ungdomsgård efter ansökan om föreningsstöd aviserat att de inte 
kan fortsätta bedriva verksamheten med en budget på samma nivå 
som tidigare år samt att de inte kommer att kunna fortsätta att 
bedriva verksamheten inom ramen för föreningsstödet även om det 
ansökta beloppet beviljats. 
Förvaltningen har som svar på skrivelsen sammanställt ett underlag 
för beräkning av kostnaden för att driva Hjorthagens ungdomsgård i 
egen regi. Förvaltningen bedömer att kostnaden för att driva 
verksamheten i egen regi uppgår till 2 027 000 kronor per år. Vid ett 
eventuellt övertagande behöver lokalen renoveras och 
tillgänglighetsanpassas, vilket kommer att påverka framtida hyra. 
Det första året tillkommer även kostnader för inköp av inventarier 
och möbler. 
Under hösten 2021 fattade nämnden beslut om inriktning för 
fritidsverksamheten på Östermalm. Nämndens inriktning är att 
stadsdelens fritidsverksamhet ska möta ungas behov och 
förväntningar. Besökarna ska kunna påverka utbudet och vara med 
och utforma aktiviteterna. De aktiviteter som erbjuds ska vara 
varierade, sticka ut och särskilt bidra till att locka fler besökare ur 
stadens prioriterade målgrupper. Fritidsverksamheten ska utformas 
med nära koppling till föreningslivet, erbjuda aktiviteter även 
utanför nämndens egen fritidsgård, i mindre grupper och digitalt. 
Förvaltningen har undersökt möjligheterna att utifrån nämndens 
inriktning för fritidsverksamheten bedriva kompletterande 
fritidsverksamhet med Humlanhuset som bas. Förvaltningen ser att 
Humlanhuset har möjligheter att tillhandahålla kompletterande 
fritidsverksamhet i linje med stadens kommande strategi för fritids- 
och ungdomsgårdar samt nämndens inriktning för fritidsverksamhet 
på Östermalm. Förvaltningen behöver dock vidare se över 
förutsättningarna för att tillhandahålla kompletterande 
fritidsverksamhet, särskilt i Hjorthagen – Norra Djurgårdsstaden där 
målgruppen växer som mest de kommande åren. 
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Yrkanden 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. (V) 
yrkar att stadsdelsnämnden beslutar att: 
-Hjorthagens gård ska drivas i egen regi. 
-Medel för löner, drift, m.m. uppskattningsvis 2 027 000 kr avsätts 
för verksamheten 2023. 
-Medel för inventarier m.m. uppskattningsvis 470 000 kr avsätts. 
-Medel avsätts för renovering enligt förslag från förvaltningen. 
-Därutöver anföra följande 
Det var mycket oroväckande det som framfördes i ärendet gällande 
Föreningsbidrag vid nämndens möte 12 februaari 2022 när det 
gäller Hjorthagens ga°rds ansökan om föreningsstöd. Föreningen 
sökte stöd med 950 000 kr, medan förvaltningens förslag var att 
bevilja 470 000 kronor. Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 
föreslog ett större bidrag om 500 tkr. Föreningen Hjorthagens Gård 
menade, som framgick i ärendet, att det inte fanns förutsättningar att 
driva verksamheten på samma budget och på samma nivå som 
tidigare. Vi hade gärna sett att ytterligare föreningsstöd hade 
tilldelats i ärendet om föreningsstöd men föreningen menade att inte 
ens det sökta beloppet 950 000 skulle få verksamheten att gå runt. 
Vi har stor förståelse för att det är betungande att driva en 
ungdomsgård med mycket ideelt arbete samtidigt som verkamheten 
växer. 
Vi anser inte som förvaltningen föreslår att Humlanhuset har 
mo¨jligheter att tillhandaha°lla kompletterande fritidsverksamhet. 
Detta med tanke på att Hjorthagen och Norra Djurgårsstaden är 
målgruppen som, enligt befolkningsprognosen, växer mest 
kommande år och att det därför bör vara rimligt att driva 
Hjorthagens gård i egen regi. 
  
   

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med förvaltnings förslag.  

Reservationer 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. 
(V) reserverar sig  mot beslutet.  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/153-2 Svar på skrivelse om Hjorthagens 
ungdomsgård 

 ÖST 2022/153-1 Skrivelse om Hjorthagens gård  
 ÖST 2022/153-3 §11 den 28 april 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Skrivelse om Hjorthagens gård 
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§ 12 
Remiss av Stockholms stads strategi för fritids- och 
ungdomsgårdar  
ÖST 2022/167 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till Kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsnämnd har ombetts lämna ett yttrande 
gällande Stockholm stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar. 
Strategin är ett styrdokument som ger riktning för hur 
verksamheterna ska arbeta för att fler unga ska få en rik och 
meningsfull fritid. Strategin beskriver därmed syfte, uppdrag och 
mål för verksamheterna. 
Förvaltningen är i sitt svar positiv till stadens strategi för fritids- och 
ungdomsgårdar som med målområden och givna indikatorer för 
uppföljning utgör en gemensam riktning för verksamhetsområdet. 
Under hösten 2021 fattade stadsdelsnämnden beslut om inriktning 
för fritidsverksamheten på Östermalm. Förvaltningen arbetar efter 
nämndens inriktning och ser att den på många sätt överensstämmer 
med strategins innehåll. Strategins riktning förväntas gynna 
utvecklingen av stadens fritidsverksamheter för unga. Förvaltningen 
framhåller att samverkan mellan stadsdelarna är av vikt gällande att 
realisera strategin. Förvaltningen anser också att det är av vikt att 
varje stadsdel även fortsatt lämnas utrymme att planera och bedriva 
sin verksamhet utifrån lokala behov och nödvändiga prioriteringar. 
Detta då stadsdelarnas behov gällande fritidsverksamheten för unga 
ser olika ut i staden. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  

Särskilt uttalande 
Göran Ek (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Sverigedemokraterna ser positivt på att unga skall erbjudas trygga 
fritids- och ungdomsgårdar av hög kvalitet. En meningsfull 
fritidssysselsättning som inkluderar och bidrar till glädje och 
gemenskap är till gagn för hela samhället. Förvaltningen lyfter 
problematiken kring att nå ut till målgruppen och vi vill understryka 
att denna fråga är av största vikt. Tidigare kunde information om 
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områdets fritidsgårdar ske via den lokala skolan men i och med det 
fria skolvalet riskerar den typen av informationskanal att exkludera 
många barn och unga. 
 Förvaltningen bör se över möjligheten att skicka ut fysisk 
information till samtliga hushåll som har barn och unga i aktuell 
ålder för att säkerställa inkludering. Detta skulle verka för att nå 
både den direkta målgruppen och deras vårdnadshavare. Även 
platser som bibliotek och ungdomsmottagningar bör övervägas som 
lämpliga för spridande av information. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/167-2 Svar på remiss av Stockholms stads strategi 
för fritids- och ungdomsgårdar 

 ÖST 2022/167-3 Bilaga 1. Stockholms stads strategi för 
fritids- och ungdomsgårdar 

 ÖST 2022/167-4 Bilaga 2. Barnkonsekvensanalys kopplat 
till Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar 

 ÖST 2022/167-5 Bilaga 3. - Genomlysning av Östermalms 
stadsdelsnämnds fritidsverksamhet för unga 2021 

 ÖST 2022/167-6 Bilaga 4. - §10 den 25 november 2021, 
Östermalms Stadsdelsnämnd Genomlysning av 
stadsdelsområdets fritidsverksamhet 

 ÖST 2022/167-8.3 §12 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Stockholms stads strategi för 
fritids- och ungdomsgårdar 
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§ 13 
Remiss av Ökade möjligheter till användning av 
välfärdsteknik inom äldreomsorgen  
ÖST 2022/231 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att underlätta digitaliseringen inom äldreomsorgen och för att 
säkra de äldres rättssäkerhet föreslår Socialdepartementet 
förändringar i socialtjänstlagen och i lagen om behandling av 
personuppgifter inom socialtjänsten. Förslaget innebär ett 
förtydligande av dataskyddsregleringen inom äldreomsorgen och en 
förstärkning av informationssäkerheten inom hela socialtjänstens 
område. Förvaltningen ser positivt på förslaget och anser att det är 
bra att förslaget tar höjd för framtida teknologisk utveckling. 
 
Förslaget innebär att digital teknik får användas inom särskilda 
boenden för äldre (vård- och omsorgsboenden, servicehus och 
korttidsboende) och i hemtjänsten. Digital teknik som innebär 
monitorering till exempel tillsyn via kamera, sensorisering till 
exempel tillsyn via rörelsedetektor eller larmmattor, eller 
positionering till exempel GPS tas särskilt upp. Förslaget innebär 
inte någon skärpning av de regler som finns i 
dataskyddsförordningen, däremot tydliggör förslaget vad som 
behöver göras för att verksamheterna ska leva upp till kraven i 
förordningen. 
 
Myndigheter kommer att återkomma med föreskrifter och det är 
därför inte möjligt att i nuläget överblicka alla konsekvenser av 
förslaget. Beroende på hur föreskrifterna utformas kan de innebära 
ekonomiska konsekvenser, till exempel om system och teknik ska 
anpassas och nya arbetssätt och rutiner ska implementeras. 
 
  

Göran Ek (SD) deltar inte i beslutet. 

  

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Göran Ek (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Då detta ärende är så komplext med potentiellt omfattande intrång i 
välfärdsbrukares personliga integritet överlämnas 
ställningstaganden och yttranden till våra företrädare i Stockholms 
stads Kommunfullmäktige. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/231-3 Svar på remiss av Ökade möjligheter till 
användning av välfärdsteknik inom äldreomsorgen 

 ÖST 2022/231-4 Bilaga 1. Ökade möjligheter till 
användning av välfärdsteknik inom äldreomsorgen Ds 
2022:4, Socialdepartementet 

 ÖST 2022/231-5 §13 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Ökade möjligheter till 
användning av välfärdsteknik inom äldreomsorgen 
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§ 14 
Remiss av Kajstrategi för Stockholms stad, KS 2022/256  
ÖST 2022/224 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I juni 2015 antog kommunfullmäktige en kajstrategi för Stockholms 
stad med fokus på sjöfartens förutsättningar. I budget för 2019 fick 
Stockholms Hamnar i uppdrag av kommunfullmäktige att revidera 
strategin tillsammans med berörda nämnder, med inriktningen att 
öka möjligheterna till folkliv utmed kajerna. Strategin kommer efter 
beslut i kommunfullmäktige att omsättas i konkreta planer och 
samverkansprojekt. 
Syftet med den stadsövergripande kajstrategin är att skapa 
förutsättningar att utveckla stadens kajer till mer levande 
mötesplatser, tillgängliga för folkliv, restauranger och caféer. Detta 
samtidigt som goda förutsättningar ska skapas för sjöfartens behov. 
Förvaltningen är positiv till att strategin tas fram och välkomnar 
syftet att skapa mer levande och tillgängliga mötesplatser och 
samtidigt nyttja Stockholms vattenlägen. Förvaltningen önskar 
några förtydliganden, bland annat gällande ansvar för att omsätta 
strategin, ansvar för skötsel och tillsyn av bad samt riktlinjer vid 
intressekonflikter. 
Förvaltningen har lämnat synpunkter på kajstrategins lokala 
utvecklingsförslag för kajer där för Östermalms del Strandvägen 
ingår.  
 

Yrkanden 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) yrkar att 
remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande samt att 
därutöver anföra: 
Den grönblå majoriteten välkomnar kajstrategin och ser fram emot 
att stadens kajer och närheten till vatten kommer ännu fler till del. 
Att rusta upp kajerna och levandegöra dem kommer att leda till 
ökad trygghet och trivsel för både Stockholmarna och för turister. 
Vi vill utöver förvaltningens svar på remissen komplettera med 
ytterligare ett par aspekter. Den första gäller att vi vill förstärka 
möjligheten att kajerna används och promeneras på årets runt. 
Stockholm är en fantastisk sommarstad och våra kajer förknippas 
lätt med liv och rörelse under vår och sommar men tenderar att bli 
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mer avfolkade under höst- och vinterhalvåret. Vi ser gärna att 
möjligheten till aktiviteter på kajerna stärks under vinterhalvåret 
och att möjligheten till att äta och dricka även förstärks under de 
kallare perioderna och även möjlighet till vinterbad och skridskor 
på säkra platser kan inrymmas. 
Att fortsätta utveckla Strandvägskajen skulle kunna möjliggöras 
ännu bättre med minskat antal, eller helt borttagna 
parkeringsplatser. Idag är detta inte möjligt då dessa ca 100 platser 
används dygnet runt, året runt, med undantag för högsommaren. Att 
ta bort parkeringsplatserna skulle försvåra de närboendes vardag 
och risken att människor vill flytta från stadsdelen skulle öka. Om 
man vill se över möjligheten att ta bort platserna behöver staden 
säkra att det finns andra alternativ till boendeparkering i nära 
anslutning till dagens platser, antingen under eller ovan jord. Om 
detta skulle vara möjligt ställer vi oss positiva till att ta bort 
parkeringsplatserna på kajen till förmån för andra trivselhöjande 
inslag. 
Idag kör många människor med elsparkcykel på kajerna, inte minst 
på Strandvägen. För allas trevnad och tillgänglighet är det viktigt att 
kajerna huvudsakligen är gångstråk. Det kommer ju att bli särskilda 
parkeringsplatser för sparkcyklar överallt och dessa ska användas. 
Blandad trafik mellan gående och sparkcyklar bör förhindras på 
kajen. 
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick 
m.fl. (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. 
(C) yrkande. 
  

Reservationer 
Birgit Marklund Bejier m.fl (S) och Jaime Barrios m.fl. (V) 
reserverar sig  mot beslutet.  
  
Särskilt uttalande 
Birgit Marklund Beijer m.fl (S) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
Förslaget till kajstrategi ger en god inriktning för levande kajer med 
evenemang, bad och mycket annat. Inte minst är kartläggningen av 
lokala utvecklingsmöjligheter längs ett antal angivna 
kajer värdefulla för att kunna arbeta i enlighet med den strategiska 
vägledning som presenteras i dokumentet. 
Vi beklagar att kajerna för den kommersiella trafiken inte omfattas 
av strategin. Det saknas analyser och beskrivningar av de 
intressemotsättningar som finns mellan å ena sidan viktig 
kommersiell sjöfart och å andra sidan allmänhetens intresse av god 
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tillgänglighet till stadens kajer. Det hade därför varit bra att sådana 
avvägningar funnits redovisade för att få en ökad förståelse för den 
kommersiella sjöfarten och för Stockholm som sjöfartsstad. Inte 
minst borde lokaltrafiken och skärgårdstrafiken och dess 
utvecklingspotential samt behov av tillgänglighet till kajsträckor ha 
diskuterats mer utförligt i dokumentet. 
Det är Region Stockholm har ansvar för en stor del av 
verksamheten vid kajerna. Trots det lyser regionen med sin 
frånvaro. Det saknas regionala planer för att utveckla – eller i 
sämsta fall avveckla – lokaltrafiken till sjöss. Detta är förstås 
beklagligt. Det arbete som nu pågår i regionen med att upphandla 
ett nytt tonnage för lokaltrafiken kommer säkerligen att påverka den 
föreslagna kajstrategin i Stockholms stad. Denna strategi bör därför 
framöver användas i förestående diskussioner med regionen så att 
målen om bättre tillgänglighet och ökad kollektivtrafik till sjöss 
också kan ordnas i praktiken. 
Jaime Barrios m. fl (V) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
För att verkligen öppna upp för ett levande folkliv på stadens kajer 
så behöver dagens biltrafik minska och även så bilparkeringarna. 
Tankar om att minska bilparkeringsplatserna tas upp i remissen. Det 
är bra.  
Idag fungerar biltrafiken många gånger som en fysisk barriär som 
begränsar allmänhetens tillgång till kajerna, samtidigt som 
parkerade bilar tar mark i anspråk som skulle kunna användas för 
caféverksamhet eller sittplatser för flanerande stockholmare. 
Genom att begränsa biltrafiken skapas också en säkrare miljö för 
dem som vistas på platsen, inte minst för barn. 
Bullret från biltrafiken måste också beaktas. Vill vi ha en rofylld 
vistelse vid vattnet så måste bilbullret minska, alltså biltrafiken 
måste minska. 
Vi saknar även skrivningar om hur kajerna kan användas för att 
förstärka ekologisk hållbarhet och bättre integreras i stadens gröna 
infrastruktur. Grönska och växtlighet bidrar inte bara till ökad 
trivsel och upplevelsevärden. Det underlättar också 
dagvattenhanteringen och främjar ett gott mikroklimat genom att till 
exempel erbjuda skugga under varma sommardagar. Mot bakgrund 
av detta menar vi att förstärkningar av grönstruktur och ekologiska 
kvaliteter bör vara ett utpekat fokusområde i strategin. 
Barnperspektivet tas inte heller upp i remissen. Flerfunktionella ytor 
som kan användas för lek, lekfulla inslag i barns ögonhöjd samt 
slitstarka och giftfria material bidrar exempelvis till att skapa en 
miljö som är inkluderande och tillgänglig för barn. Med en lekplats 
bredvid restaurangen kan även barn ha utbyte av platsen på sina 
villkor. 
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Handlingar i ärendet 
 ÖST 2022/224-7 Svar på remiss om kajstrategi för 

Stockholms stad (Öm) 
 ÖST 2022/224-8 Bilaga Kajstrategi för Stockholms stad 

2022 
 ÖST 2022/224-9 §14 den 28 april 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av Kajstrategi för Stockholms stad, 
KS 2022/256 
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§ 15 
Remiss av Handlingsplan för främjande av psykisk hälsa 
genom fysisk aktivitet bland ungdomar i Stockholms stad 
–återrapportering efter kontorsremiss  
Svar på remiss KS 2022/20 
ÖST 2022/89 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen ombetts yttra 
sig över remiss av Handlingsplan för främjande av psykisk hälsa 
genom fysisk aktivitet bland ungdomar i Stockholms stad-
återrapportering efter kontorsremiss. 
 
Idrottsnämnden, arbetsmarknadsnämnden, socialnämnden och 
utbildningsnämnden fattade, i sina respektive tertialrapporter 1 
2021, beslut om handlingsplanen. I samband med beslutet gav 
idrottsnämnden i uppdrag åt idrottsförvaltningen att bereda 
möjlighet för fler fack-och stadsdelsnämnder att, genom en 
kontorsremiss, inkomma med förslag på hur de kan bidra i arbetet. 
Östermalms stadsdelsförvaltning besvarande kontorsremissen i 
september 2021. Den reviderade handlingsplanen, som nu är 
föremål för remissbehandling, har kompletterats med förslag på 
insatser som lagts till efter kontorsremissen. 
 
Stadsdelsförvaltningen skriver i sitt svar att man är positiv till 
samverkan med andra förvaltningar i arbetet med att främja 
psykiska hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar. Vidare 
välkomnas att den reviderade handlingsplanen innehåller utredande 
insatser som möter två av de förslag som förvaltningen lämnade i 
samband med kontorsremissen. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Birgit Marklund Beijer m.fl (S) och Jaime Barrios m.fl 
(V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
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Idrott och fysisk aktivitet är viktiga verktyg i motarbetandet av 
psykisk ohälsa. Handlingsplanen är därför välkommen och pekar på 
flera viktiga aspekter för staden ha med i framtida arbete mot 
psykisk ohälsa. Inte minst är det viktigt att uppmärksamma 
skillnaderna i psykisk hälsa mellan könen och mellan olika 
socioekonomiska bakgrunder. 
För att idrotten ska komma fler till del och vara det verktyg den 
skulle kunna vara behövs dock fysiska platser att utöva den. Tyvärr 
är tillgången till idrottsplatser, idrottshallar, simhallar, 
fotbollsplaner och så vidare mycket dålig i Stockholm och särskilt i 
innerstaden. Staden är i många fall sämst i klassen när det kommer 
till andel ytor att utöva idrott på per invånare. 
Majoriteten gör för lite för att komma till bukt med detta problem. 
Som exempel kan multihallen i Vårberg nämnas, enligt vår plan 
hade hallen stått färdig redan i år. Tyvärr har majoriteten i dagsläget 
inte ens påbörjat bygget. Anledningen är att man inte vill låta staden 
bygga anläggningar som den i Vårberg själv, i stället ska dyra 
privatiseringslösningar väntas in. Drabbas gör medborgarna som 
fortsatt får se tillgången till platser att utöva idrott på försämras. Vi 
vill också i detta sammanhang nämna att det saknas tillgång till 
toaletter och omklädningsrum vid bollplaner. I vår stadsdel kan 
nämnas Ekhagens BP där många barn och ungdomar utövar träning 
och fotbollsmatcher. 
För att idrotten ska kunna användas för att motverka psykisk ohälsa 
måste tillgången till idrottsytor att öka. Majoriteten måste därför 
inse att det inte duger att invänta privata aktörer för olika byggen, 
ansvaret måste tas av staden. Det krävs en politisk vilja för att 
stockholmsidrotten ska kunna växa och vara det verktyg för ökad 
folkhälsa som den kan vara. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/89-4 Svar på remiss av Handlingsplan för 
främjande av psykisk hälsa genom fysisk aktivitet bland 
ungdomar i Stockholms stad -återrapportering efter 
kontorsremiss 

 ÖST 2022/89-5 Bilaga 1. Handlingsplan för främjande av 
psykisk hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar i 
Stockholms stad 

 ÖST 2022/89-6 Svar på kontorsremiss från 
Idrottsförvaltningen. Dnr. ÖST 2021/634 

 ÖST 2022/89-8.3 §15 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Handlingsplan för främjande av 
psykisk hälsa genom fysisk aktivitet bland ungdomar i 
Stockholms stad -återrapportering efter kontorsremiss 

 

Sida 38 (52)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-04-28 

§ 16 
Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 (T23)  
ÖST 2022/230 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har skickat en remiss om trafikförvaltningens 
förslag till trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 (T23) till 
bland annat alla stadsdelsnämnder. Remissen innefattar en 
bruttolista med förslag på trafikförändringar inför tidtabellsskifte i 
december 2022 (T23). 
 
Inget av de förslag på större förändringar och störningar inför 
2022/2023 som presenteras i remissen sker inom eller till- och från 
Östermalms stadsdelsområde. Förvaltningen vill ändå framhålla att 
en väl fungerande och tillgänglig kollektivtrafik är en 
grundläggande förutsättning i stadens arbete för ett klimatsmart 
Stockholm med en infrastruktur som främjar effektiva och hållbara 
transporter samt god framkomlighet. Enligt förvaltningen behöver 
kollektivtrafiken utvecklas i takt med att Stockholm växer, både 
strukturellt med till exempel stadsutvecklingen i Norra 
Djurgårdsstaden, och demografiskt med en ökande befolkning. 
 
Förvaltning understryker vikten av att äldreperspektivet och 
framkomligheten för funktionsnedsatta tas i beaktande när 
förflyttningar- eller ombyggnation av hållplatser sker, samt när 
tidtabeller uppdateras. Andra viktiga aspekter avseende 
tillgänglighet för funktionsnedsatta är bland annat tillgänglighet vid 
av- och påstigning, hållplatsernas utformning och placering samt 
transportmedlets tillgänglighet. Även ur ett barnperspektiv är en väl 
fungerande kollektivtrafik med trygga och säkra anslutningar en 
viktig förutsättning för barns och ungas rörelsefrihet. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
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I stadsdelen finns mång äldre och barnfamiljer som gärna använder 
kollektivtrafiken och det är då generellt en fördel om det inte är 
alltför långt mellan hållplatserna. Att dra in hållplatser bör därför 
motiveras tydligt med statistik över på och avstigande. Något sådant 
underlag finns inte avseende förslaget att dra in buss 676 s 
hållplatser vid Roslagstull och Universitetet södra. Andelen 
människor som bor i Norrtälje och har målpunkt vid universitetet 
och Roslagstull/ Tekniska Högskolan ökar. Den minimala 
tidsvinsten för indragen hållplats kan i dessa fall inte anses väga 
upp försämringen i service. 
Birgit Marklund Beijer m.fl (S) ansluter sig till särskilda uttalandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/230-3 Svar på remiss av trafikförändringar i SL-
trafiken 2022/2023 (T23) 

 ÖST 2022/230-4 Bilaga 1. Trafikförändringar i SL-trafiken 
2022/2023 (T23) - Remiss från Region Stockholm 

 ÖST 2022/230-2 Bilaga 2. ÖST 2022/230-2 Synpunkter från 
pensionärsrådet Östermalm på remiss Trafikändringar SL-
trafiken 2022/2023 (T23) 

 ÖST 2022/230-5 §16 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 
(T23) 
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§ 17 
Remiss av motion om en bilfri innerstad  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, KS 2021/1125 
ÖST 2021/926 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
2. Omedelbar justering 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Östermalms 
stadsdelsnämnd gällande en motion om en bilfri innerstad. 
Motionen är skriven av Malin Ericson (Fi) och Lisa Palm (Fi). 
 
Förslagsställarna anser att Stockholm behöver ta initiativ och 
reglera privatbilismen och att staden har goda förutsättningar för att 
göra detta. 
 
Förvaltningen ser att tanken med en bilfri innerstad har fördelar. En 
minskad privatbilism i innerstaden skulle sannolikt leda till 
förbättrad luftkvalitet och minskad klimatpåverkan och även 
förbättra säkerheten för gående och cyklister samt öka 
framkomligheten för nödvändiga transporter. Transportbehov, 
gällande både privata och kommersiella behov, kommer alltid 
finnas i en storstad och därför anser förvaltningen att det är av 
yttersta vikt att förslaget utreds grundligt för att klargöra vilka 
effekter och konsekvenser en bilfri innerstad skulle få utifrån alla 
tänkbara perspektiv inklusive konsekvenserna för miljön, 
näringslivet, boende och besökande på Östermalm. 
 

Yrkanden 
Göran Ek (SD) yrkar att stadsdelsnämnden delvis godkänner 
förvaltningens förslag till beslut samt anför därutöver följande: 
En motion från Feministiskt Initiativ har inkommit på remiss till 
stadsdelsnämnden. Motionärerna argumenterar för att Stockholms 
innerstad på sikt bör gå mot att vara bilfritt för att förbättra miljön. 
Sverigedemokraterna ställer sig frågande till den praktiska 
genomförbarheten av motionen. Trots att en stor utbyggnad av 
kollektivtrafiken kan möta en del av bilisternas behov, saknar det 
fortfarande den flexibiliteten som gör bilen till ett uppskattat och 
effektivt transportmedel. En väsentlig del av Stockholms invånare 
och besökare kommer att få det påtagligt svårare att transportera 
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sig, vilket skadar företagsamhet, isolerarar stadsdelar och gör 
livspusslet svårare att få ihop.   
Vi anser att det ska vara enkelt att leva och verka i Stockholm. 
Samtidigt som avvägningar ständigt måste göras mellan olika 
aspekter, är möjligheten att få vardagen att gå ihop en av de mest 
väsentliga. Nämnden bör därför avstyrka motionen i sitt 
remissyttrande för att i stället beakta lösningar som inte är skadliga 
för personer som är beroende av bilen. 
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med förvaltnings förslag.  

Reservationer 
Göran Ek (SD) reserverar sig  mot beslutet.  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/926-2 Remiss av motion om en bilfri innerstad 
 ÖST 2021/926-3 Bilaga Motion om en bilfri innerstad 
 ÖST 2021/926-5.2 §17 den 28 april 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av motion om en bilfri innerstad 
 ÖST 2021/926-4 §17 den 28 april 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av motion om en bilfri innerstad 
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§ 18 
Remiss av serveringstillstånd till Arcane Group AB  
ÖST 2022/253 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande om att Acrane Group AB utifrån en social 
bedömning bör beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till 
slutet sällskap enligt ansökan, i restauranglokal kl. 11:00 – 01:00 i 
restaurang Persona. 
 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Acrane Group AB ansöker om ett stadigvarande serveringstillstånd 
till allmänheten, i restauranglokal måndag-söndag mellan kl. 11:00 
– 01:00. De ansökta alkoholdryckerna avser vin, starköl och andra 
jästa alkoholdrycker. Ansökan om serveringstillstånd avser 
restaurang Persona som är belägen på adress Torstenssonsgatan 11. 
Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att några sociala 
olägenheter föreligger eller kan befaras uppstå inom det berörda 
området om ett stadigvarande serveringstillstånd enligt ansökan 
beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/253-3 Svar på remiss av serveringstillstånd till 
Arcane Group AB 

 ÖST 2022/253-4 §18 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillstånd till Arcane 
Group AB 
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§ 19 
Remiss av serveringstillståd till Secret Experience AB  
ÖST 2022/159 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande om att Secret Experience AB utifrån en social 
bedömning bör beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till 
slutet sällskap enligt ansökan, i restauranglokal kl. 11:00 – 01:00 i 
restaurang Secret Experience. 
 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Secret Experience AB ansöker om ett stadigvarande 
serveringstillstånd till slutet sällskap, i restauranglokal onsdag-
söndag mellan kl. 11:00 – 01:00. De ansökta alkoholdryckerna 
avser vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker. Ansökan om 
serveringstillstånd avser restaurang Secret Experience som är 
belägen på adress Södra Hamnvägen 5. Östermalms 
stadsdelsförvaltning finner inte att några sociala olägenheter 
föreligger eller kan befaras uppstå inom det berörda området om ett 
stadigvarande serveringstillstånd enligt ansökan beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/159-3 Svar på remiss av serveringstillstånd till 
Secret Experience AB 

 ÖST 2022/159-4 §19 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillståd till Secret 
Experience AB 
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§ 20 
Ekonomiska månadsrapporter per mars 2022  
ÖST 2022/3 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner rapporten och lägger den 
till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner, överskott 
om 7 mnkr. Nedan visas nettobudget per avdelning, beräknat utfall 
och beräknat resultat samt bokslut för 2021. 
Nettobudgeten, inklusive beräknade prestationsjusteringar är ca 6,6 
procent högre än nettoutfallet 2021. Inom förskoleverksamheten 
prognostiseras budgetjustering för höga hyror om +8,4 mnkr, 
barnomsorgsgaranti +2,0 mnkr samt barnantalsförändring om -13,4 
mnkr, netto -3,0 mnkr. 
Nämnden har beviljats i verksamhetsplanen sökta medel om 0,5 
mnkr för trygghetsinvesteringar och i verksamhetsberättelse begärd 
ombudgetering om 6,5 mnkr för skyfallsåtgärder i Humlegården. I 
samband med kommunfullmäktiges ärende avstämning av budget 
2022 fördelades till stadsdelen 0,7 mnkr för miljösamordnare, 2,2 
mnkr för platssamverkan, 2,0 mnkr för aktivitetscentra, 0,5 mnkr 
för klimatsmart förskola, 2,3 mnkr för klimatinvesteringar samt 1,2 
mnkr för upprustning av lekparker. 
Nettokostnaderna uppgår per mars till 360,0 mnkr (339,1 mnkr år 
2021). 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/3-6 Månadsrapport per mars 2022 
 ÖST 2022/3-7 Bilaga 1 Verksamhetstal mars 2022 
 ÖST 2022/3-10 Bilaga 2 Personalkontinuitet i hemtjänsten  
 ÖST 2022/3-9 Bilaga 3 Barnantal per årsanställd förskola 
 ÖST 2022/3-11 §20 den 28 april 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Ekonomiska månadsrapporter per mars 
2022 
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§ 21 
Anmälan av delegerade beslut  
ÖST 2022/6 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av delegationsbeslut fattade utifrån delegationsordningen. 

 
  

  

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/6-8 Förteckning över delegeringsbeslut för 
perionden 10 mars 2022 till 11 april 2022 

 ÖST 2022/6-9 §21 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Anmälan av delegerade beslut 
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§ 22 
Anmälan av promemoria med förteckning av inkomna 
brev, skrivelser med mera  
ÖST 2022/5 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen redovisar inkomna beslut, skrivelser med mera. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/5-15 Anmälan av promemoria med förteckning av 
inkomna brev, skrivelser med mera 

 ÖST 2022/5-19 §22 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Anmälan av promemoria med förteckning 
av inkomna brev, skrivelser med mera  
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§ 23 
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
pensionärsfrågor år 2022  
ÖST 2022/7 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
pensionärsfrågor från den 11 april 2022. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/7-8 Anmälan av pensionärsrådets protokoll 11 
april 2022 

 ÖST 2022/7-9 Bilaga 1. Pensionärsrådets protokoll 11 april 
2022 

 ÖST 2022/7-10 Bilaga 2. Pensionärsrådets protokoll 11 april 
2022 

 ÖST 2022/7-11 Bilaga 3. Pensionärsrådets protokoll den 11 
april 2022 

 ÖST 2022/7-12 §23 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Anmälan av protokoll från 
stadsdelsnämndens råd för pensionärsfrågor år 2022 
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§ 24 
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor  
ÖST 2022/8 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor från den 7 april 2022. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/8-10 Anmälan av protokoll från Östermalms 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor 2022-04-07 

 ÖST 2022/8-11 Bilaga Bevakningslista april 2022 
 ÖST 2022/8-12 §24 den 28 april 2022, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Anmälan av protokoll från 
stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
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§ 25 
Informationspunkter från stadsdelsdirektören till möten 
med Östermalms stadsdelsnämnd  
ÖST 2022/21 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/21-6 Informationspunkter från stadsdelsdirektören 
till möte med Östermalms stadsdelsnämnd 2022-04-28 

 ÖST 2022/21-7 §25 den 28 april 2022, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Informationspunkter från 
stadsdelsdirektören till möten med Östermalms 
stadsdelsnämnd 
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§ 26 
Övriga frågor  

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd beslutar enligt ordförandeförslaget 
om att fördela 50 000 kronor var till Linnégården, Kattrumpstullen, 
Kampementet och Rio vård och omsorgsboende från 
äldreomsorgens budgetutrymme för särskilda sommarsatsningar.  
2. Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att överlämna skrivelsen 
från Andréa Hedin m. fl. (M), Christina Schönberg Messick m. fl. 
(L), Vivianne Gunnarsson m. fl. (MP), Louise Gellin m. fl. 
(C) Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), Jaime Barrios m.fl. (V) och 
Göran Ek (SD) till utbildningsförvaltningen. 
3. Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att överlämna skrivelsen 
från Birgit Marklund Beijer (S) och Jaime Barrios (V) till 
förvaltningen för beredning. 
 
Följande ordförandeförslag har lämnats in om att fördela 50 
000 kronor var till Linnégården, Kattrumpstullen, 
Kampementet och Rio vård och omsorgsboende från 
äldreomsorgens budgetutrymme för särskilda 
sommarsatsningar samt anförande: 
Under mandatperioden har den grönblå majoriteten valt att sätta 
guldkant till de större högtiderna för stadsdelens äldre. Julbord, 
utflykter, underhållning, midsommarfiranden, extra hembesök i 
hemtjänsten och massor av andra aktiviteter har ordnats året runt. 
Bakgrunden till satsningen är att motverka ensamhet, psykisk 
ohälsa och att få nya människor att mötas. 
Under de senaste åren har de äldre som bor på vård- och 
omsorgsboende varit extra drabbade av pandemin trots våra 
satsningar och ensamheten har varit påtaglig för många när externa 
besökare inte kunnat tillåtas. Efter pandemin är vi måna om att 
stadsdelens äldre får en riktigt fin sommar och det ska inte spela 
någon roll om du bor på stadsdelens eget boende eller om du bor på 
ett boende som drivs på entreprenad. För att ge alla verksamheter 
samma möjligheter skjuter vi därför till extra medel till de tre 
boende som drivs på entreprenad för att de ska ha samma 
möjligheter som vi ger i egen regi samt till Rio vård- och 
omsorgsboende som drivs i egen regi. 
Exempel på insatser kan vara extra sommarfika, grillkvällar, 
möjlighet att äta eller fika på restaurang, utflykter, 
musikunderhållning, möjlighet att plantera m.m. Satsningen 
inkluderar självklart även personalen i samband med att aktiviteter 
anordnas. 
En detaljerad återredovisning av hur pengarna har används ska ske 
av respektive boende tillbaka till nämnden i början av hösten. 
Christina Schönberg Messick m.fl (L), Vivianne Gunnarsson (MP), 
Louise Gellin (C), Birgit Marklund Beijer (S), Jaime Barrios (V) 
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2022-04-28 

och Göran Ek (SD) stödjer ordförandeförslaget från Andrèa Hedin 
(M). 
Inlämnad skrivelse: 
Skrivelse lämnas från Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Schönberg 
Messick m.fl (L), Vivianne Gunnarsson (MP) och Louise Gellin (C) 
till utbildningsnämnden.  
Birgit Marklund Beijer (S), Jaime Barrios (V) och Göran Ek 
(SD) ansluter till skrivelsen. 
  
Skrivelse lämnas från Birgit Marklund Bejier m.fl. (S) och Jaime 
Barrios m.fl. (V) gällande demokratibygget. 
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